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 PROTOKÓŁ NR XV / 2012 

XV sesji Rady Powiatu w Wałczu IV kadencji, 

która odbyła się w dniu 26 czerwca 2012 r. w godz. 13 
00

 – 14
50 

w auli Zespołu Szkół 

Nr 1 w Wałczu przy ul. Kilińszczaków nr 59 w Wałczu 
 

 

Obecni na sesji radni Rady Powiatu IV kadencji oraz zaproszeni goście wg załączonych  

do protokołu list obecności ( załącznik Nr 1 i 2). 
 

Porządek obrad XV sesji Rady Powiatu w Wałczu IV kadencji: 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji, 

b) stwierdzenie quorum, 

c) przedstawienie porządku obrad, 

d) przyjęcie protokołu z XIII  oraz z XIV sesji Rady Powiatu.  

2. Informacja o pracy Zarządu Powiatu w okresie 05.04.2012 r.- 05.06.2012 r. 

a) przyjęcie informacji. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XIII sesji 

Rady Powiatu powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu. 

a) przyjęcie sprawozdania.  

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Starostwa w okresie między sesjami. 

5. Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie  od 11.04.2012 r. do 12.06.2012 r. 

a) przyjęcie informacji. 

6. Udzielenie Zarządowi Powiatu w Wałczu absolutorium za 2011 rok. 

a) informacja o stanie mienia Powiatu Wałeckiego na dzień 31 grudnia 2011 r.; 

b) sprawozdanie finansowe Powiatu Wałeckiego za rok 2011; 

c) sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2011 rok; 

d) odczytanie uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie wydania 

opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego w 2011 r.; 

e) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w spawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu w 2011 roku; 

f) odczytanie uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie wydania 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok; 

g) dyskusja; 

h) przyjęcie informacji o stanie mienia Powiatu Wałeckiego; 

i) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Wałeckiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu w 2011 roku; 

j) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Wałczu 

absolutorium za 2011 rok. 

7. Informacja na temat realizacji Strategii Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu 

Wałeckiego na lata 2011-2020, za 2011 rok.  

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji. 

8. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu  

za 2011 rok. 

a) sprawozdanie PCPR w Wałczu, 

b) stanowisko  Zarządu Powiatu w Wałczu, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 
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d) przyjęcie sprawozdania. 

9. Informacja na temat realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych na lata 2007-2013, za 2011 r.   

a) informacja PCPR w Wałczu, 

b) stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu,  

d) dyskusja 

e) przyjęcie informacji. 

10. Informacja na temat realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych na lata 2011-2015, za 2011 r.   

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu,  

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji. 

11. Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla powiatu wałeckiego. 

a) przyjęcie oceny. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji liceum profilowanego dla młodzieży o nazwie  

„I Liceum Profilowane” wchodzącego w skład Zespołu Szkół nr 3 w Wałczu. 

      a)    ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych,  

      b)    podjęcie uchwały.   

13. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia uzupełniającego liceum ogólnokształcącego 

dla młodzieży o nazwie „Uzupełniające Liceum Ogólnokształcące” oraz zasadniczej 

szkoły zawodowej dla dorosłych o nazwie „Zasadnicza Szkoła Zawodowa dla Dorosłych” 

wchodzących  w skład Zespołu Szkół nr 3 w Wałczu w „Liceum Ogólnokształcące dla 

dorosłych”. 

      a)   ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych,  

  b)   podjęcie uchwały.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia dwuletniej zasadniczej szkoły zawodowej dla 

młodzieży „Zasadnicza Szkoła Zawodowa nr 2” wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 3 

w Wałczu w trzyletnią zasadniczą szkołę zawodową dla młodzieży. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych, 

b) podjęcie uchwały 

15. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji liceum profilowanego dla młodzieży o nazwie „II 

Liceum Profilowane” wchodzącego w skład Zespołu Szkół nr 4 Rolnicze Centrum 

Kształcenia Ustawicznego w Wałczu. 

      a)   ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych,  

      b)   podjęcie uchwały.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.  

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

b) podjęcie uchwały.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie 

statków i innych obiektów pływających z obszarów wodnych położonych na terenie 

powiatu wałeckiego. 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu, 

b) podjęcie uchwały.  

18. Interpelacje oraz zapytania radnych. 

19. Wnioski i oświadczenia radnych. 

20. Zakończenie sesji. 
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Ad pkt 1 

Sprawy organizacyjne: 
 

 

a) otwarcie sesji, 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas zgodnie z § 18 Statutu Powiatu Wałeckiego 

otworzył obrady XV sesji IV kadencji Rady Powiatu w Wałczu, przywitał zaproszonych gości, 

radnych Rady Powiatu, Zarząd Powiatu, Skarbnika Powiatu, Sekretarza Powiatu, 

przedstawicieli mediów oraz pracowników Starostwa obsługujących sesję. 

Następnie poinformował, iż przed przystąpieniem do obrad XV sesji Rady Powiatu odbędzie 

się degustacja „Kiszki Szwedzkiej” przygotowanej przez Koło Gospodyń Wiejskich w Szwecji. 

Produkt  6 marca 2012 roku został wpisany na listę produktów tradycyjnych Ministra 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi. „Kiszka Szwedzka” jest pierwszym produktem tradycyjnym  

w powiecie, natomiast piętnastym w Województwie Zachodniopomorskim. 

 

Po czym głos oddał pani Agnieszce Cybulskiej, która krótko przedstawiła historię wyrobu 

„Kiszki Szwedzkiej”, natomiast  w międzyczasie  odbyła się degustacja produktu. 

 

Po degustacji Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas przeszedł do kolejnego punktu 

porządku obrad XV sesji Rady Powiatu. 

 

b) stwierdzenie quorum, 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum. Na stan  

ogólny 17 radnych – nieobecna radna Jadwiga Jankowska-Klonowska; wobec stwierdzonego 

quorum Rada Powiatu może podejmować prawomocne decyzje. 

 

 

c) przedstawienie porządku obrad, 

 

Porządek obrad XV sesji Rady Powiatu został przedstawiony radnym w materiałach  

na sesję ( załącznik nr 3). 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poinformował, iż na pisemny wniosek Zarządu 

Powiatu w Wałczu, na podstawie §13 ust 11 Statutu Powiatu Wałeckiego, do porządku obrad 

sesji zostanie wprowadzony dodatkowy projekt uchwały, który zgodnie z § 47 ust. 1 pkt. 1 

Statutu wniesiony w tym trybie nie wymaga opiniowania  przez komisje stałe.  
 

Wniosek Zarządu Powiatu wraz z projektem uchwały oraz pismo Przewodniczącego Rady 

Powiatu przekazania powyższego Radnym Rady Powiatu stanowi załącznik Nr 4  

do protokołu. 

 

Wobec powyższego  Przewodniczący Rady zgłosił następującą propozycję zmiany w porządku 

obrad XV sesji Rady Powiatu, informując iż niniejsza nie podlega obowiązkowi głosowania: 

a) wprowadzenie pkt. pn. „Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę Nr XI/81/2011 Rady 

Powiatu w Wałczu z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
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finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2012-2031.” - jako kolejny punkt 12 

porządku sesji. 
 

Pozostałe punkty otrzymałyby numerację kolejną. 

 

 

d) przyjęcie protokołu z XIII oraz XIV sesji Rady Powiatu. 
 

1) przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Powiatu.   

Wobec braku zgłoszenia uwag Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu Nr XIII/ 2012 z obrad XIII sesji Rady Powiatu w Wałczu, która odbyła się 

27 kwietnia 2012 r. 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejszy jednogłośnie. 

 

2) przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Powiatu.   

Wobec braku zgłoszenia uwag Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu Nr XIV/ 2012  z obrad XIV sesji Rady Powiatu w Wałczu, która odbyła się 

11 czerwca  2012 r. 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejszy jednogłośnie. 

 

 

 

Ad pkt 2 

Informacja o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie 05.04.2012 r.- 05.06.2012 r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XV sesję Rady Powiatu, 

stanowi ona załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

 

a) przyjęcie informacji.   
 

Wobec braku uwag do „Informacji o pracy Zarządu Powiatu w okresie 05.04.2012 r.- 

05.06.2012 r.” Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła przedmiotową informację jednogłośnie. 

 

 

 

Ad pkt 3 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XIII sesji 

Rady Powiatu w dniu 27 kwietnia 2012 r., powierzonych do realizacji Zarządowi 

Powiatu w Wałczu. 

 

Pisemne sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XIII sesji Rady Powiatu  

w Wałczu w dniu 27 kwietnia 2012 r. powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu radni 
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otrzymali w materiałach na XV sesję Rady Powiatu, stanowi ono załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu. 

 

a) przyjęcie sprawozdania. 
 

Wobec braku uwag i zapytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie „Sprawozdanie z 

realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XIII sesji Rady Powiatu IV 

kadencji w dniu 27 kwietnia 2012 r., powierzonych do realizacji Przewodniczącemu Radni 

Powiatu w Wałczu” 
 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejsze jednogłośnie.  

 

 

 

Ad pkt 4  

Sprawozdanie Starosty z działalności Starostwa w okresie między sesjami. 
 

Pisemne sprawozdanie Starosty z działalności Starostwa w okresie między sesjami radni 

otrzymali w materiałach na XV sesję Rady Powiatu, stanowi ono załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu. 

 

Do sprawozdania Starosty z działalności Starostwa w okresie między sesjami uwag nie 

zgłoszono.       

 

 

 

Ad pkt 5 

Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 11.04.2012 r. do 12.06.2012 r. 

 

 

a) przyjęcie informacji 

 

Pisemną informację o pracy Rady Powiatu w okresie od 11.04.2012 r. do 12.06.2012 r. radni 

otrzymali w materiałach na XV sesję Rady Powiatu, stanowi ona załącznik  

nr 8  do niniejszego protokołu. 

 

Do przedłożonej informacji nie wniesiono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie przyjęcie „Informacji o pracy Rady Powiatu w okresie od 11.04.2012 r. do 

12.06.2012 r.” 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejszą jednogłośnie. 

 

 

 

Ad pkt 6  

Udzielenie Zarządowi Powiatu w Wałczu absolutorium za 2011 rok. 
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a) informacja o stanie mienia Powiatu Wałeckiego na dzień 31 grudnia 

2011r. 

 

Informację o stanie mienia radni otrzymali w materiałach na XV sesję Rady Powiatu  

w Wałczu; stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

 

b) sprawozdanie finansowe Powiatu Wałeckiego za rok 2011; 

 

Sprawozdanie finansowe powiatu wałeckiego za 2011 rok radni otrzymali w materiałach na 

XV sesję Rady Powiatu w Wałcz; stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 

c) sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2011 

rok; 

 

Sprawozdanie roczne Zarządu Powiatu z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego za 2011 

rok radni otrzymali w materiałach na XV sesję Rady Powiatu w Wałcz; stanowi załącznik nr 

11 do protokołu. 

 

 

d) odczytanie uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie 

wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu 

Wałeckiego w 2011 r.; 

 

 

e) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w spawie udzielenia Zarządowi 

Powiatu absolutorium z tytułu wykonania budżetu w 2011 roku; 

 

 

f) odczytanie uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie 

wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 

rok; 

 

Uchwałę Nr XLIX/ 186 / Z /2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie z dnia 26 kwietnia 2012 r. w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu Zarządu 

Powiatu w Wałczu z wykonania budżetu za 2011 rok, Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu w Wałczu w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Wałczu absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2011 rok oraz Uchwałę Nr LXV/ 243 / Z /2012 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 8 czerwca 2012 roku w sprawie opinii  

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wałczu dotyczącego udzielenia Zarządowi 

Powiatu absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok radni otrzymali w materiałach 

na XV sesję Rady Powiatu; powyższe, kolejno stanowią załączniki nr 12; 13; 14; do 

protokołu. 

 

 

Przewodniczący Rady Bogdan Białas wystąpił z wnioskiem o nieodczytywanie podpunktów  

d, e i f zawartych w punkcie 6, porządku obrad ponieważ powyższe radni otrzymali  

w materiałach sesyjnych, więc  mieli możliwość zapoznania się z nimi. 
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Wobec braku uwag do powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie złożony 

wniosek. 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie odstąpiła od odczytania: 

d)  uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie wydania opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Wałeckiego w 2011 r.;, 

e) wniosku Komisji Rewizyjnej w spawie udzielenia Zarządowi Powiatu absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu w 2011 roku; 

f) uchwały Składu Orzekającego RIO w Szczecinie w sprawie wydania opinii  

o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok; 

 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w sprawie udzielenia  Zarządowi Powiatu  

w Wałczu  absolutorium za 2011 rok. 

 

 

g) dyskusja; 

 

Bogusława Towalewska – Radna Rady Powiatu 

Oznajmiła, iż Sprawozdanie roczne Zarządu Powiatu z wykonania budżetu Powiatu 

Wałeckiego za 2011 rok jest bardzo ważnym dokumentem, dlatego też powinno się na jego 

temat powiedzieć kilka słów. Rok 2011 był bardzo trudny, nie tylko dla gospodarki kraju lecz 

i ogólnie dla gospodarki światowej.  Wyraziła zdanie iż Powiat Wałecki nie jest „samotną 

wyspą”, wszystkie problemy dotykające gospodarkę światową wpływają na gospodarkę kraju, 

co w konsekwencji przedkłada się na samorządy terytorialne. O powyższym świadczą dane 

przedstawione przez Zarząd Powiatu w materiałach dotyczących przedmiotowego punktu 

porządku obrad sesji, jak i doniesienia różnych agencji światowych. W grudniu 2010 roku 

Rada Powiatu przyjęła budżet powiatu na 2011 rok, w którym dochód zaplanowano na 

50 929 634 zł , wydatki rzędu 55 468 437 zł, natomiast deficyt 4 538 803 zł. W wyniku zmian 

plan budżetu powiatu wałeckiego za rok 2011 zamknął się  po stronie dochodów budżetu 

kwotą 54 480 416 zł, wydatków 60 363 064 zł i deficytem w kwocie 5 882 648 zł. W 

konsekwencji faktyczne dochody budżetu na koniec 2011 r. osiągnęły wartość 49 380 254,87 

zł,  wydatki 55 887 402,26 zł, a deficyt 6 507 000 zł. Zobowiązania długoterminowe Powiatu 

Waleckiego zaliczane do długu na dzień 31 grudnia 2012 r. osiągnęły wartość 29 180 281,5 

zł, natomiast zobowiązania nie będące składnikiem długu 6 436 311,18 zł. Dodała, iż ma 

świadomość, iż na powyższe zobowiązania składają się długi jakie powiat przejął po byłym 

Szpitalu Powiatowym. Obsługa zobowiązań powiatu stanowiła 1 459 000 zł, a łączna suma 

spłat rat ok. 3 207 000 zł, tak więc stosunek zobowiązań do dochodów jest znaczny i wynosi 

59,1, a wliczając zobowiązania nie będące składnikiem długu publicznego aż 69,2. 

Następnie zwróciła się do Skarbnika Powiatu z zapytaniami: 

 dlaczego  kwoty 1 240 000,00 zł w załączniku nr 6 do „Protokołu z kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu przeprowadzonej w Wydziale Finansowym Starostwa 

Powiatowego” (protokół stanowi załącznik do Wniosku Komisji Rewizyjnej w 

sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Wałczu absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za rok 2011) nie wliczono do zobowiązań finansowych wykazanych w 

bilansie, natomiast w załączniku nr 5 do tegoż protokołu powyższą kwotę  wykazano 

jako zobowiązanie przejęte po byłym Szpitalu Powiatowym?; 

 W sprawozdaniu z wykonania budżetu w dziale 851 „Ochrona Zdrowia”,  w części 

dotyczącej wydatków podano: „Środki z budżetu powiatu przeznaczone na spłatę 

przejętego zobowiązania z tytułu kredytu po zlikwidowanym SP ZOZ Szpitalu 
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Powiatowym w Wałczu - 652 353,78 zł. Wydatkowane środki na spłatę przejętych 

zobowiązań publicznoprawnych wobec ZUS po zlikwidowanym SP ZOZ Szpitalu 

Powiatowym w Wałczu wynoszą – 597 903 zł.” Powyższe kwoty po zsumowaniu 

zostały ujęte w tabeli pn. „Wykonanie wydatków powiatu za 2011 r.”, w kolumnie  

nr 7 pn. „Wynagrodzenia i składki od nich naliczane”. Wobec powyższego zapytała 

czy kwota 1250 256,78 zł rzeczywiście stanowi zobowiązania przejęte przez powiat 

po byłym Szpitalu Powiatowym z tytułu spłaty wynagrodzeń pracowników szpitala? 

Następnie poruszyła kwestię zadłużenia powiatu. Oznajmiła, iż bez dodatkowych środków 

finansowych z kredytów powiat nie będzie miał możliwości rozwoju. Niemniej w obecnej 

sytuacji finansowej powiatu konieczne będzie ograniczenie zwiększania zobowiązań, gdyż 

Rada Powiatu poprzez swoje decyzje odpowiedzialna jest za przyszłe pokolenia, dlatego też 

trzeba o nich myśleć. Na nich to będzie ciążył obowiązek spłacania zobowiązań finansowych 

powiatu. Na zakończenie w imieniu Klubu Radnych Rady Powiatu „Wspólny Powiat” 

podziękowała Zarządowi Powiatu, Skarbnikowi Powiatu, dyrektorom jednostek 

organizacyjnych powiatu i ich pracownikom za wykonanie budżetu w 2011 roku, dodając iż 

Klub będzie głosował za udzieleniem Zarządowi Powiatu absolutorium za 2011 rok. 

 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Zgodził się z wypowiedzią radnej Bogusławy Towalewskiej odnośnie odpowiedzialności 

Rady Powiatu za sytuację finansową względem przyszłych pokoleń. Podjęcie się kolejnych 

dużych inwestycji realizowanych przez powiat wałecki musi na pewien okres zostać 

odłożony. Na pewno Zarząd Powiatu nie pozostanie bierny. Niemniej do podjęcia decyzji o 

realizacji kolejnych inwestycji podchodził będzie ostrożniej, po to, by sytuacja finansowa 

powiatu uległa poprawie. Przypomniał, iż przez ostatnie kilka lat powiat zrealizował bardzo 

dużo inwestycji. Obecnie natomiast nastał czas, w którym trzeba spłacić zobowiązania 

finansowe, zaciągnięte na poczet powyższych i konieczność rozważnego gospodarowania 

środkami finansowymi. Zauważył, iż Rząd obciąża samorządy dodatkowymi zadaniami, na 

których realizacje nie zawsze przekazuje pieniądze. 

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Oznajmił, iż radna Bogusława Towaleswska szczegółowo przedstawiła sytuację finansową 

powiatu wałeckiego. Zaznaczył, iż w ciągu roku 2011 dokonano ponad 20 zmian w budżecie 

powiatu wałeckiego, co świadczy o dużej dynamice spowodowanej nie tylko realizacją 

inwestycji, ale i zmianami przepisów prawa dotyczącymi finansów publicznych. Zmianie 

uległa również relacja związana ze zobowiązaniami jakie powiat przejął po byłym Szpitalu 

Powiatowym. Sytuacja finansowa nie jest łatwa. Dodał, iż wiele samorządów terytorialnych 

kraju jest w podobnej. Trudna sytuacja finansowa rodzi dylematy: podejmować kolejne 

inwestycje czy też nie? Zaznaczył, iż na pewno nie wolno zaniechać całkowicie 

podejmowania kolejnych inwestycji, gdyż one są „motorem” napędzającym rozwój 

samorządów terytorialnych. Trzeba będzie po prostu powyższe ograniczyć. Dodał, iż 

samorządy będą czynić starania, po to, by Rząd wprowadził zmiany do restrykcyjnych 

zapisów ustawy o finansach publicznych. Wierzy, że w nowej perspektywie 2014/2020 roku 

znajdą się inne możliwości finansowania inwestycji. W ostatnich latach samorządy 

finansowały w 50% realizację inwestycji, natomiast ostatnio nawet w 70 %. Prowadzone są 

rozmowy, by Rząd najistotniejsze inwestycje realizowane przez samorządy terytorialne 

finansował w 100%, głównie chodzi o inwestycje drogowe. Na zakończenie oznajmił, iż 

Zarząd Powiatu podejmuje działania „ostrożnościowe”, powiat realizował będzie inwestycje, 

które są niezbędne, natomiast realizacja pozostałych odkładana zostanie w czasie.  Bardzo 
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podziękował wszystkim za pomoc w realizacji budżetu powiatu w 2011 rok, dodając, iż  

powyższe nie było łatwym zadaniem. 

 

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu 

Odpowiedział na pytanie drugie zadane przez radną Bogusławę Towalewską informując, iż 

kwota – 597 903 zł, stanowi  wydatkowane środki finansowe na spłatę przejętych zobowiązań 

publicznoprawnych wobec ZUS, po zlikwidowanym SP ZOZ Szpitalu Powiatowym w 

Wałczu, czyli są to zobowiązania związane z wynagrodzeniami pracowników Szpitala. 

 

 

Bogusława Towalewska 

Uściśliła, iż chodzi jej głownie o kwotę 652 353,78 zł, gdyż rozumie, że kwota 597 903 zł, 

stanowi  wydatkowane środki finansowe na spłatę przejętych zobowiązań publicznoprawnych 

wobec ZUS po zlikwidowanym SP ZOZ Szpitalu Powiatowym w Wałczu. Nie jasne jest 

dlaczego kwota 1250 256,78 zł, stanowiąca sumę dwóch w/w, została ujęta w tabeli pn. 

„Wykonanie wydatków powiatu za 2011 r.” w kolumnie nr 7 pn. „Wynagrodzenia i składki 

od nich naliczane, jeżeli w części opisowej podano, że kwota 652 353,78 zł stanowi środki 

finansowe przeznaczone na spłatę przejętego zobowiązania z tytułu kredytu  

po zlikwidowanym SP ZOZ Szpitalu Powiatowym w Wałczu”? 

 

 

Bogdan Białas 

Zaproponował, by na pytania radnej Bogusławy Towalewskiej Skarbnik odpowiedział  

w punkcie 20 porządku obrad sesji pn. „Wnioski i oświadczenia radnych” lub po obradach. 

 

 

Bogusława Towalewska 

Zwróciła się do Skarbnika powiatu z kolejnym zapytaniem: 

 w załączniku nr 5 do „Protokołu z kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

przeprowadzonej w wydziale finansowym Starostwa Powiatowego” (protokół stanowi 

załącznik do Wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

w Wałczu absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2011)  podano, iż w 2011 

roku powiat spłacił zobowiązania zaliczane do długu na kwotę 2 237 118,5 zł. 

Natomiast w części opisowej Sprawozdania z wykonania budżetu powiatu w 2011 

roku w punkcie pn. „Inne przychody i rozchody za 2011 r.” podano, iż planowana 

kwota spłaty kredytów i pożyczek w 2011 r. to 2 237 119 zł, a wykonane spłaty 

kredytów i pożyczek w 2011 r. opiewają na kwotę 1 931 118, 50 zł. Wobec 

powyższego poprosiła o wyjaśnienie powyższych rozbieżności. 

Zaproponowała, by odpowiedzi na pytania Skarbnik Powiatu udzielił później. 

 

 

h) przyjęcie informacji o stanie mienia Powiatu Wałeckiego na dzień 31 

grudnia 2011 r.; 

 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Rady informację o stanie 

mienia Powiatu Wałeckiego na dzień 31 grudnia 2011 r. 

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 
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i) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Powiatu Wałeckiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu w 

2011 roku; 

 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Wałeckiego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu w 2011 roku radni otrzymali w materiałach na 

XV sesję Rady Powiatu. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XV/  111 /2012 Rady 

Powiatu w Wałczu w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Wałeckiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2011 rok.  

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik Nr 15 do  protokołu.  

 

 

j) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Wałczu 

absolutorium za 2011 rok. 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Wałczu za 2011 

rok radni otrzymali w materiałach na XV sesję Rady Powiatu; stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu. 

 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie W wyniku głosowania w trybie jawnym Rada Powiatu w Wałczu 

jednogłośnie udzieliła Zarządowi Powiatu w Wałczu absolutorium za 2011 rok, podejmując 

uchwałę Nr XV/ 112 /2012 Rady Powiatu w Wałczu w sprawie udzielenia absolutorium 

Zarządowi Powiatu w Wałczu za 2011 rok. 

 

Niniejsza uchwała  stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Starosta Wałecki w imieniu Zarządu Powiatu oraz Skarbnika Powiatu podziękował Radzie 

Powiatu za udzielenie absolutorium za 2011 rok i zapewnił, iż budżet powiatu wałeckiego w 

2012 roku wykonywany będzie bardziej restrykcyjnie, głównie w wyniku z ograniczeń jakie 

nałożył na  samorządy terytorialne ustawodawca. Dodał, pomimo tego, iż w uchwale 

budżetowej na 2012 r. dochody określono na poziomie ok. 49 mln zł, a wydatki na ok. 47, to 

obecnie budżet powiatu po dokonanych zmianach zamyka się dochodami w kwocie ok. 52 mln 

zł, a wydatkami ok. 54 mln zł. Wyraził nadzieję, iż wspólnymi siłami Zarząd Powiatu 

zrealizuje wszystkie zadania, które są ważne dla samorządu powiatowego i dla społeczności 

lokalnej. 

 

 

 

Ad pkt  7 

Informacja na temat realizacji Strategii Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu 

Wałeckiego na lata 2011-2020, za 2011 rok.  
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a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

 

Informację Zarządu Powiatu  radni otrzymali w materiałach na sesję; stanowi ona załącznik 

nr 18 do protokołu. 

 

 

b) stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu  radni otrzymali                  

w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik nr 19  do protokołu. 

                 

 

                 c)  dyskusja, 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Zadał następujące pytania: 

 czy Strategia Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu Wałeckiego na lata  

2011-2020 była przydatna w 2011 roku?; 

 czy założona misja poprawy jakości życia mieszkańców powiatu na pewno była 

realizowana poprzez przyjęte cele strategiczne?; 

 czy Strategia  Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu Wałeckiego na lata  

2011-2020, realizowana w roku 2011 odegrała rolę „latarni morskiej”?; 

 czy przedmiotowa Strategia była żywym tworem pozwalającym poprawnie 

zaktualizować zintegrowany zestaw wskaźników? 

Następnie oświadczył, iż omawiana informacja jest zapewne efektem dokonanej obserwacji 

wdrażania Strategii, o którym stanowi pkt. 5 pn. „Zasady oraz mechanizm monitoringu 

realizacji Strategii” (będący jednym z elementów dokumentacji przygotowanej w toku 

konstruowania Strategii Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu Wałeckiego na lata  

2011-2020). Wobec powyższego zwrócił się z prośbą do przedstawiciela zespołu do spraw 

monitoringu o zaprezentowanie stanowiska w kwestii funkcjonowania Strategii i odniesienie 

się do wyżej zadanych pytań. 

Następnie przypomniał, iż Zarząd Powiatu  swego czasu oświadczył, iż zrealizował zgłoszony 

przez niego wniosek dotyczący naniesienia zmian w Strategii Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego Powiatu Wałeckiego na lata 2011-2020. Konkretnie chodziło o zmianę zapisu 

w celach długoterminowych: ochrona zdrowia, „Zagospodarowanie posiadanej infrastruktury 

na cele ochrony zdrowia”, na zapis wskazujący zmianę sposobu użytkowania budynku po 

byłym Szpitalu Powiatowym na budynek biurowy.  Jeżeli zmiana w treści Strategii wymaga 

podjęcia przez Radę Powiatu stosownej uchwały, to wnioskuje do Zarządu Powiatu o 

podjęcie inicjatywy uchwałodawczej w powyższym zakresie oraz przeanalizowanie zapisów 

Strategii celem jej aktualizacji w wyniku zmian jakie nastąpiły w roku 2011. 

Na zakończenie podziękował Naczelnikowi Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu 

Wałeckiego Starostwa Powiatowego w/m Romanowi Wiśniewskiemu za przeprowadzenie z 

nim w dniu poprzednim dyskusji na temat Strategii. Wyraził zadanie, iż przeprowadzone 

przez Naczelnika Romana Wiśniewskiego warsztaty dotyczące Strategii będą przydatne także 

pozostałym radnym. 
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Roman Wiśniewski – Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Wałeckiego 

Starostwa Powiatowego w/m  

Odnosząc się do pytania pierwszego oświadczył, iż jego zdaniem Strategia Rozwoju 

Społeczno-Gospodarczego Powiatu Wałeckiego na lata 2011-2020 w 2011 roku była 

przydatna. Strategię porównał do pracy pracownika w fabryce, który przykręca śrubki 

podczas montażu urządzeń. Jeżeli  pracownik rozumie, że śrubka stanowi pewien element w 

zespole, który składa się na pewną całość, tworząc urządzenie, to łatwiej pracownikowi  

funkcjonować w fabryce jak i zaproponować nowe rozwiązania. Podobnie jest w przypadku 

funkcjonowania Starostwa Powiatowego i innych jednostek organizacyjnych powiatu. Jeżeli 

pracownicy jednostek organizacyjnych powiatu rozumieją wykonywaną przez siebie pracę i 

potrafią odnieść ją do funkcjonowania powiatu jako całości, to łatwiej jest im wykonywać 

powierzone zadania i wnosić nowe elementy ułatwiające działanie jednostek oraz realizację 

zadań długoterminowych, strategicznych oraz misji samorządu.  

Następnie odpowiedział na drugie pytanie oznajmiając, iż w jego ocenie Strategia  Rozwoju 

Społeczno-Gospodarczego Powiatu Wałeckiego na lata 2011-2020, była realizowana w roku 

2011. Dodał, iż misja samorządu została tak określona, by Strategia odgrywała rolę „latarni 

morskiej” oraz, by osoby realizujące Strategię miały świadomość jaka jest główna idea pracy 

na różnych stanowiskach. Jeżeli pracownik zna misję samorządu i ją rozumie, widzi także 

inne elementy Strategii i łatwiej jest ją wówczas realizować i proponować nowe rozwiązania. 

Odnosząc się na pytanie trzecie wyraził zdanie, iż pewne ożywienie co do kształtu Strategii 

nastąpi w kolejnych latach. Po pierwszym roku funkcjonowania Strategii osoby biorące udział 

w jej tworzeniu (Zarząd Powiatu i naczelnicy Starostwa oraz kierownicy jednostek 

organizacyjnych powiatu) będą do niej wnosić nowe elementy lub być może proponować 

usunięcie pewnych wskaźników, a wprowadzenie nowych. Na tym właśnie polega „ta 

żywotność” Strategii czyli możliwość jej modyfikacji na każdym poziomie i w każdym 

czasie. Strategię można zmieniać bez naruszenia jej istoty, funkcjonowania jako całości. Na 

zakończenie zaprosił radnych do uczestnictwa w warsztatach na temat Strategii dodając, iż 

każda propozycja czy pomysł co do jej udoskonalenia jest przez niego bardzo mile widziana. 

 

 

Przewodniczący Rady Bogdan Białas zwrócił się z zapytaniem do Radnego Marka 

Pawłowskiego czy odpowiedzi, na jego pytania udzielone przez Naczelnika Romana 

Wiśniewskiego go satysfakcjonują? 

Na powyższe radny Marek Pawłowski odpowiedział twierdząco. 

 

 

      d) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku innych uwag i zapytań  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Rady   

informację o stopniu realizacji Strategii Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu 

Wałeckiego na lata 2011-2020, za 2011 rok.  

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 

 

 

 

Ad pkt  8 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu za             

2011 rok. 
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a) sprawozdanie PCPR w Wałczu, 

 

Sprawozdanie pisemne PCPR w Wałczu   radni otrzymali w materiałach na sesję; stanowi 

ono załącznik nr 20 do protokołu. 

 

 

b) stanowisko  Zarządu Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Zarządu Powiatu  radni otrzymali w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik 

nr 21 do protokołu. 

 

 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych  Rady Powiatu w Wałczu  radni otrzymali                  

w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik nr 22 do protokołu. 

 

 

d) przyjęcie sprawozdania. 

 

Bogusława Towalewska 

Zapytała czy nazwa instytucji Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie nie sugeruje czasem, że 

zajmuje się jedynie udzielaniem pomocy rodzinom, bo przecież spektrum działania powyższej 

jest szersze, obejmuje także osobny samotne? 

 

 

Bożena Terefenko – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

Odpowiedziała, iż nazwa instytucji w odniesieniu do wykonywanych zadań nie jest do końca 

trafna. Sądy które zwracają się do PCPR o udzielenie pomocy materialnej rodzinom, 

otrzymują odpowiedź negatywną. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie nie udziela pomocy 

finansowej rodzinom, ale psychologiczną i prawną. Działania instytucji skierowane są do 

ściśle określonych grup mieszkańców powiatu jak osoby niepełnosprawne, a przede 

wszystkim dzieci pozbawione opieki rodziców czy opiekunów. Oczekiwania petentów są 

różne, bardzo często do PCPR zgłaszają się osoby sądząc, że dysponuje ono innymi środkami 

finansowymi, niż tymi którymi dysponują ośrodki pomocy społecznej. W 1998 roku, kiedy to 

zrodził się zamiar stworzenia samorządów powiatowych, w pierwszej wersji PCPR miał 

nazywać się Powiatowym Zespołem Pomocy Rodzinie, otrzymał jednak nazwę Powiatowe 

Centrum Pomocy Rodzinie.  

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Oznajmił, iż radna Bogusława Towalewska zadała przewrotne pytanie, nad którym warto się 

zastanowić. Jeżeli chodzi o PCPR to swoimi działaniami wspiera gminne ośrodki pomocy 

społecznej. Podkreślił, że jedynie współpraca między PCPR a ośrodkami gminnymi może 

zwiększyć szansę na to, iż pomoc dotrze właśnie do tych najbardziej potrzebujących. 
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Bogdan Białas 

Wyraził zdanie, iż praca w PCPR i w gminnych ośrodkach pomocy społecznej należy do 

jednych z najtrudniejszych, chociaż by z tego względu, iż osoby pracujące w tych instytucjach 

muszą podejmować decyzje o udzieleniu pomocy wiedząc, że nie zawsze trafia do tych 

najbardziej potrzebujących. 

 

 

Wobec braku innych uwag i zapytań do powyższego  Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie Rady sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Wałczu za  2011 rok.   

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższe sprawozdanie. 

 

 

 

Ad pkt 9 

Informacja na temat realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych za 2007-2013, za 2011 rok.   

 

a) informacja  PCPR w Wałczu, 

Informację  pisemną PCPR w Wałczu   radni otrzymali w materiałach na sesję; stanowi ona 

załącznik nr 23 do protokołu. 

 

 

b) stanowisko  Zarządu Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Zarządu Powiatu  radni otrzymali w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik 

nr 24 do protokołu. 

 

 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych  Rady Powiatu w Wałczu  radni otrzymali                  

w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik nr 25 do protokołu. 

 

 

d) dyskusja 

 

 Bożena Terefenko 

Oznajmiła, iż Strategia Rozwiązywania Problemów Społecznych za 2007-2013 umożliwia 

powiatowi ubieganie się o dodatkowe środki finansowe. Obecnie PCPR realizuje dwa 

programy ministerialne, dzięki którym udało się pozyskać: z jednego 8 tys. zł, a z drugiego 20 

rys. zł. Zaznaczyła, iż realizacja Strategii uzależniona jest od posiadanych na ten cel środków 

finansowych. Im więcej środków jest zapewnionych tym większe jest pole do realizacji 

powyższej. Przypomniała, iż głównym celem Strategii było wytyczenie i realizowanie działań 

mających na celu poprawę społecznego funkcjonowania mieszkańców powiatu waleckiego tj. 

niwelowanie różnic i dysproporcji oraz zapobieganie dysfunkcji rodzin na terenie powiatu.  

Wbrew pozoru dysfunkcja w rodzinie to proces postępujący i z roku na rok zwiększa się ilość 

rodzin i dzieci, którym należy udzielić pomocy. 
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e) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku innych uwag do powyższej  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Rady 

informację na temat realizacji „Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych za 2007-2013, za 2011 rok ”.   

 W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 

 

 

 

Ad pkt 10 

Informacja na temat realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych na lata 2011-2015, za 2011 rok.  

 

 

a) informacja  Zarządu Powiatu  w Wałczu, 

 

Informację  pisemną Zarządu  Powiatu    radni otrzymali w materiałach na sesję; stanowi ona 

załącznik nr 26 do protokołu. 

 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych  Rady Powiatu w Wałczu  radni otrzymali                  

w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik nr 27 do protokołu. 

 

 

c) dyskusja 

 

Bogdan Wankiewicz 

Oświadczył iż Powiatowy Program Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2011-

2015 jest bardzo ważny. Jego zadaniem jest m.in. weryfikacja i aktualizacja liczby osób 

niepełnosprawnych na terenie powiatu, podejmowanie działań mających na celu integracje 

osób niepełnosprawnych i ich rodzin ze środowiskiem lokalnym, opracowanie planu 

stopniowej likwidacji barier architektonicznych, urbanistycznych, transportowych  

i technicznych oraz pomoc osobom niepełnosprawnym zarówno finansowa jak i 

informacyjna. Dzięki Programowi udało się wiele działań na rzecz osób niepełnosprawnych 

zrealizować m.in. w ramach rehabilitacji zawodowej tworzonych jest coraz więcej stanowisk 

pracy co sprawia, że zakłady pracy zaczynają „otwierać się” na osoby niepełnosprawne. 

Zaznaczył, iż w powyższych działaniach powiat wspierają także gminy powiatu wałeckiego.  

 

 

Bożena Terefenko 

Nawiązując do wypowiedzi Starosty Wałeckiego Bogdana Wankiewicza poinformowała,  

iż Powiat Wałecki przystąpił do projektu konkursowego ogłoszonego przez PEFRON pn. 

„Aktywny Samorząd”, na podstawie którego przejął cześć zadań realizowanych przez 

Województwo Zachodniopomorskie, w ramach którego  udzielane  będzie dofinansowanie na 

zakup: wózków inwalidzkich elektrycznych, zestawów komputerowych dla osób  

niepełnosprawnych, oprzyrządowania samochodów dla osób niepełnosprawnych, czy też 

dofinansowania pobytu w przedszkolu  dzieci matek aktywnych zawodowo, o umiarkowanym 

stopniu niepełnosprawności. Zaznaczyła, iż dotychczas osoby niepełnosprawne starające się o 
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w/w dofinansowanie musiały składać wnioski w Szczecinie, co było dla nich znaczącym 

utrudnieniem i powodem, dla którego cześć z nich o powyższe w ogóle się nie ubiegała. 

 

 

d) przyjęcie informacji 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji   Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Rady 

informację na temat realizacji „Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych za na lata 2011-2015, za 2011 rok”.   

 

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 

 

 

 

Ad pkt 11 

Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla powiatu wałeckiego. 

 

Ocenę zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla powiatu wałeckiego radni otrzymali w 

materiałach na XV sesję Rady Powiatu; stanowi ona załącznik nr 28 do protokołu. 

 

 

Bożena Terefenko 

Poinformowała, iż  nowelizacja z 2011 r. ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy 

społecznej wprowadziła obowiązek przygotowywania corocznie przez gminy, powiaty i 

samorząd województwa oceny zasobów pomocy społecznej, która będzie przedstawiana 

odpowiednio radzie gminy, radzie powiatu oraz sejmikowi województwa. Uściśliła, iż 

przedmiotowe sprawozdanie było opracowywane po raz pierwszy. Na jego sporządzenie 

pracownicy PCPR mieli bardzo mało czasu, natomiast bardzo dużo danych wymaganych  

w Ocenie wykraczało poza działalność PCPR w Wałczu. Wobec powyższego podziękowała 

wszystkim instytucjom za przekazanie na czas niezbędnych informacji potrzebnych  

do opracowania Oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla powiatu wałeckiego. 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Zachęcił zebranych do przeanalizowania Oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla 

powiatu wałeckiego, gdyż zawiera ona wszystkie dane dotyczące nie tylko osób 

niepełnosprawnych ale i charakterystyki pomocy społecznej w powiecie. Warto by  było, by 

kolejne sprawozdania zawierały analizę zamieszczonych w nich danych, by można było 

ustalić sposób zapobiegania powstawaniu sytuacji patologicznych. 

 

 

Bogusława Towalewska 

Oznajmiła, iż przedmiotowa Ocena pokazuje skalę problemu jakim jest duża liczba osób 

potrzebujących pomocy. Przykre jest jednak to, że z pomocy społecznej mogą korzystać 

jedynie osoby, których dochód nie przekracza 351 zł/os. Zaznaczyła, iż kwota ta, od kilku lat 

nie uległa zmianie. Można sobie jedynie wyobrazić jak drastycznie wzrosła by skala potrzeb 

społecznych, gdyby w/w kwota została podniesiona.  
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Bożena Terefenko 

Ad vocem wypowiedzi radnej Bogusławy Towalewskiej oświadczyła, iż całe szczęście, że 

PCPR nie działa w oparciu o kryterium dochodowe. Inne kryteria są dla rehabilitacji 

zawodowej, a inne realizowane w przypadku opieki nad dziećmi i rodzinami zastępczymi. 

Dzięki powyższemu łatwiej się pracuje. Kryterium dochodowe budzi w pracownikach 

dylematy, gdyż zdają sobie sprawę, że wartość kryterium jest bardzo niska, a  osób 

potrzebujących pomocy wiele. Ponadto niektóre osoby wnioskujące pracują nielegalnie,  

dlatego też istnieje świadomość, że pomoc nie zawsze trafia do osób najbardziej jej 

potrzebujących. 

 

 

Bogdan Białas 

W kontekście pomocy osobom bezrobotnym opowiedział fragment jednego z odcinków 

serialu telewizyjnego pn. „Ranczo”, gdzie pani Burmistrz jednej z miejscowości chcąc 

rozwiązać problem bezrobocia w mieście, zaproponowała osobom bezrobotnym pomoc w 

założeniu działalności gospodarczej. Ci niestety z takiej oferty nie byli zadowoleni, woleli 

otrzymywać środki finansowe z zasiłków. Powyższe świadczy o tym, jak trudno jest pomóc 

tego typu ludziom, gdyż często nie chcą w cale pracować. Wolą otrzymywać zasiłki. 

Powyższe stanowi problem socjologiczny. 

 

 

Bogusława Towalewska 

Oświadczyła, iż ona jest skłonna opowiedzieć inny film i nie odważyłaby się wygłosić 

takiego stanowiska jak Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas. Dodała, iż skala 

problemu jest bardzo duża. 

 

 

Bogdan Białas 

Odpowiedział, iż każdy ma prawo do wypowiedzenia swojego zdania, i właśnie on takowe 

przedstawił w swojej wcześniejszej wypowiedzi, a wynika ono z jego własnych obserwacji. 

 

 

a) przyjęcie oceny. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Rady Ocenę 

zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla powiatu wałeckiego. 

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił piętnasto minutową przerwę od 14
05

 do 14
15

.  

 

Sesję opuścili: Bożena Terefenko – Dyrektor PCPR w Wałczu oraz Roman Wiśniewski 

Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Starostwa Powiatowego w/m. 

 

 

Po przerwie o godzinie 14
15

 Przewodniczący Rady Powiatu wznowił obrady XV sesji Rady 

Powiatu w Wałczu. 
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Ad.pkt. 12. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XI/81/2011 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 

29 grudnia 2011 r. w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Wałeckiego na lata 2012-2031.   

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali jako dodatkowe 

materiały na  XV sesję Rady Powiatu w dniu 19 czerwca br. 

 

 

a) podjęcie uchwały. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał  

niniejszy pod głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada Powiatu większością głosów, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 

i  15 głosach „za” podjęła uchwałę Nr XV/ 113 /2012 zmieniającą  uchwałę Nr XI/ 81 /2011 

Rady Powiatu w Wałczu z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2012-2031.   

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

 

 

Ad.pkt. 13. 

Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji liceum profilowanego dla młodzieży o nazwie  

„I Liceum Profilowane” wchodzącego w skład Zespołu Szkół nr 3 w Wałczu. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XV sesję Rady 

Powiatu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych; 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

11.06.2012 r. 

  

 

b) podjęcie uchwały. 

 

Bogusława Towalewska 

Odnosząc się do wszystkich uchwał dotyczących likwidacji czy przekształcenia liceów i szkół 

zawodowych będących przedmiotem porządku obrad sesji oświadczyła, iż powiat musi 

realizować zapisy ustawy z dnia 19 sierpnia 2011 roku o zmianie ustawy o systemie oświaty 

oraz niektórych innych ustaw. Pierwotne zapisy ustawy o systemie oświaty obligowały do 

tworzenia tylko liceów profilowanych likwidując szkoły zawodowe i technika. Jak się 

okazało w perspektywie czasowej absolwenci tych szkół uzyskiwali bardzo mierne wyniki z 

egzaminu dojrzałości, co nie było zaskoczeniem, gdyż  programy nauczania w 80 % 

stanowiły treści ogólne, a w 20 % zawodowe. Tak więc absolwenci tych szkół tak na  prawdę 

nie byli absolwentami liceów ogólnokształcących, ani nie zdobywali uprawnień 

wykonywania zawodu. Powyższe spowodowało, iż ustawodawca zmienił przepisy prawa i 

obecnie należy nanosić korekty. 
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Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XV/ 114 /2012  

w sprawie likwidacji liceum profilowanego dla młodzieży o nazwie „I Liceum Profilowane” 

wchodzącego w skład Zespołu Szkół nr 3 w Wałczu. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

 

 

Ad.pkt. 14. 

Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia uzupełniającego liceum ogólnokształcącego 

dla młodzieży o nazwie „Uzupełniające Liceum Ogólnokształcące” oraz zasadniczej 

szkoły zawodowej dla dorosłych o nazwie „Zasadnicza Szkoła Zawodowa dla 

Dorosłych” wchodzących  w skład Zespołu Szkół nr 3 w Wałczu w „Liceum 

Ogólnokształcące dla dorosłych”. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XV sesję Rady 

Powiatu.  

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

11.06.2012 r. 

 

 

b) podjęcie uchwały 
 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XV/ 115 /2012  

przekształcenia uzupełniającego liceum ogólnokształcącego dla młodzieży o nazwie 

„Uzupełniające Liceum Ogólnokształcące” oraz zasadniczej szkoły zawodowej dla 

dorosłych o nazwie „Zasadnicza Szkoła Zawodowa dla Dorosłych” wchodzących  w skład 

Zespołu Szkół nr 3 w Wałczu w „Liceum Ogólnokształcące dla dorosłych”. 

 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
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Ad pkt 15 

Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia dwuletniej zasadniczej szkoły zawodowej 

dla młodzieży „Zasadnicza Szkoła Zawodowa nr 2” wchodzącej w skład Zespołu Szkół 

nr 3 w Wałczu w trzyletnią zasadniczą szkołę zawodową dla młodzieży.              
 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XV sesję Rady 

Powiatu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował, 

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

11.06.2012 r. 

 

b) podjęcie uchwały 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XV/ 116 /2012  

w sprawie zmian w składzie przekształcenia dwuletniej zasadniczej szkoły zawodowej dla 

młodzieży „Zasadnicza Szkoła Zawodowa nr 2” wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 3  

w Wałczu w trzyletnią zasadniczą szkołę zawodową dla młodzieży. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

 

 

Ad pkt 16 

Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji liceum profilowanego dla młodzieży o nazwie „II 

Liceum Profilowane” wchodzącego w skład Zespołu Szkół nr 4 Rolnicze Centrum 

Kształcenia Ustawicznego w Wałczu. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XV sesję Rady 

Powiatu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych; 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował, 

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

11.06.2012 r. 

 

 

b) podjęcie uchwały. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie 
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W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XV/ 117 /2012  

w sprawie likwidacji liceum profilowanego dla młodzieży o nazwie „II Liceum 

Profilowane” wchodzącego w skład Zespołu Szkół nr 4 Rolnicze Centrum Kształcenia 

Ustawicznego w Wałczu. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

 

 

Ad pkt 17 

Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poinformował, że głosowaniu podlega projekt 

uchwały, który został radnym rozłożony na stołach przed sesją, uwzględniający uwagi 

wynikające z opinii Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem oraz korespondencja Starosty Wałeckiego z Prezesem 

Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów dotycząca opinii o przedmiotowym projekcie 

uchwały stanowią kolejno załącznik nr 34; 35; 36 do protokołu. 

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych; 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował, 

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

11.06.2012 r., lecz zgłoszono wątpliwości co do zapisu § 2 ust 3  przedmiotowego projektu 

uchwały: „dotacja (…) może być udzielona w wysokości do 100% nakładów koniecznych na 

wykonanie prac konserwatorskich”. 

 

 

b) podjęcie uchwały. 

             

Marek Pawłowski 

Zauważył, iż póki co w budżecie powiatu wałeckiego na 2012 rok nie zaplanowano środków 

finansowych z przeznaczeniem na dotacje na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane zabytków. Co więcej nie ujęto powyższej w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Waleckiego na lata 2012-2031. Wobec czego ma wątpliwości czy Rada 

Powiatu powinna podejmować przedmiotową uchwałę i dlaczego akurat teraz. W ostatnich 

latach obserwuje się znaczny wzrost ilości zabytków w powiecie, obecnie jest ich ok. 160. 

Jeżeli poprzez podjecie przedmiotowej uchwały zostanie ogłoszone, że powiat udziela dotacji 

na renowację zabytków, a w budżecie nie zabezpieczono na powyższy cel środków 

finansowych, to czy nie będzie, to czystym wprowadzeniem w błąd podmiotów, które będą 

wnioskowały o  uzyskanie dotacji?  Wobec powyższego zwrócił się do Zarządu Powiatu z 

prośbą o udzielenie odpowiedzi na pytanie z czego wynika potrzeba podjęcia przedmiotowej 

uchwały właśnie teraz, dodając iż oczekuje bardziej szczegółowych wyjaśnień, niż te zawarte 

w uzasadnieniu do projektu uchwały.  
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Bogdan Wankiewicz 

Odpowiedział, iż Zarząd Powiatu wnioskuje o podjęcie przez Radę Powiatu przedmiotowej 

uchwały ponieważ ochrona zabytków i opieka nad zabytkami stanowi jedno z ustawowych 

zadań powiatu. Dotychczas Rada Powiatu nie ustanowiła procedur dotowania renowacji 

zabytków. Wobec czego Zarząd Powiatu uznał za stosowne podjęcie inicjatywy 

uchwałodawczej w przedmiotowym temacie, po to by w/w zadanie, nałożone na powiat przez 

ustawodawcę, mogło być realizowane. Rada podejmując przedmiotową uchwałę umożliwi 

ewentualne ujęcie w budżecie powiatu w kolejnych latach udzielenia dotacji na w/w cel. 

Następnie przyznał, iż nie wszystkie obiekty zabytkowe  będą dotowane, jedynie te 

najbardziej wartościowe. Wartość udzielanych przez Zarząd Powiatu dotacji nie będzie 

wysoka, rzędu kilkunastu procent, jej przyznanie i wysokość uzależniona będzie także od 

udziału w powyższym zadaniu gmin powiatu wałeckiego. Na zakończenie oznajmił, iż 

słusznym celem powiatu waleckiego i gmin powiatu wałeckiego będą działania na rzecz 

ratowania dóbr kultury, jakim są zabytki na terenie powiatu. Podkreślił, iż do każdego 

wniosku Zarząd Powiatu będzie podchodził rozważnie, jeżeli w budżecie powiatu znajdą się 

środki finansowe na udzielenie dotacji na renowację zabytków, wówczas będą one 

przyznawane, jeżeli sytuacja finansowa na powyższe nie pozwoli, wnioskodawcy 

otrzymywać będą odpowiedzi odmowne. 

 

 

Marek Pawłowski 

Oznajmił, iż rozumie, że dotacja przyznawana będzie na renowacje zabytków tych najbardziej 

wartościowych, zlokalizowanych na terenie powiatu. Niemniej nie uważa, iż powyższa 

kwestia stanowi na dzień dzisiejszy problem. Jego wątpliwości budzi fakt, że przedmiotową 

uchwałę Rada Powiatu podejmuje w połowie roku budżetowego, w momencie gdy na 

powyższy cel w budżecie powiatu nie  ma zabezpieczonych środków finansowych. Wyraził 

zdanie, iż przedmiotową uchwałę Rada Powiatu powinna podjąć po zaplanowaniu w budżecie 

powiatu określonej kwoty z przeznaczeniem na dotowanie renowacji zabytków. Zauważył, że  

środki przyznawane przez Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego na prace 

konserwatorskie czy restauratorskie zabytków są niewielkie. Oby powiat dysponował o wiele 

większymi środkami finansowymi niż MKiDN i oby nimi wspomagał obiekty wpisane do 

rejestru zabytków. Podkreślił, iż nie jest przekonany że Rada Powiatu musi tą uchwałę 

podejmować właśnie teraz, gdyż co tak naprawdę na dzień dzisiejszy powiat może 

zaoferować wnioskodawcom? 

 

 

Tadeusz Łożecki – Członek Zarządu Powiatu 

Przyznał, iż wątpliwości jakie odczuwa radny Marek Pawłowski są słuszne. Niemniej 

podjęcie przedmiotowej uchwały daje powiatowi możliwość wspierania ochrony zabytków, 

natomiast nie nakłada takiego obowiązku. Myśl przewodnia Zarządu Powiatu jest 

następująca: jeżeli będą takie możliwości finansowe, będziemy wspierać prace dotyczące 

ochrony zabytków.  

 

 

Bogusława Towalewska 

Zauważyła, iż przedmiotowa uchwała dotyczy kwestii materialnych. 
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Tadeusz Łożecki 

Oznajmił, iż przedmiotowa uchwała nie jest prawem obligatoryjnym, o czym stanowi §1 ust 2 

uchwały: „Dotacja może być udzielona podmiotowi (…)”. Podkreślił, że może,  ale w cale nie 

musi.  

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu większością głosów, przy 1 głosie „przeciw”, 4 głosach 

„wstrzymujących się” i  11 głosach „za”  podjęła uchwałę Nr XV/ 118 /2012  

w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

 

Ad pkt 18 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie 

statków i innych obiektów pływających z obszarów wodnych położonych na terenie 

powiatu wałeckiego. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XV sesję Rady 

Powiatu. 

 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego; 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Tadeusz Węgrzynowski poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

11.06.2011 r. 

 

b) podjęcie uchwały. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XV/ 119 /2012 

w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków i innych 

obiektów pływających z obszarów wodnych położonych na terenie powiatu wałeckiego. 

 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
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Ad pkt 19 

Interpelacje oraz zapytania radnych. 

 

 

Tadeusz Węgrzynowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego  

Oświadczył iż od 21 czerwca br. obowiązują zapisy uchwały  Nr XIII/ 105 /2012 Rady 

Powiatu w Wałczu w sprawie zakazu używania jednostek pływających napędzanych 

silnikami spalinowymi lub niektórych ich rodzajów na zbiornikach powierzchniowych wód 

stojących oraz wodach pływających Powiatu Wałeckiego. W związku z powyższym zapytał 

kto będzie nadzorował przestrzeganie zapisów powyższej uchwały. Chodzi o to, by wszyscy 

zainteresowani m.in.: turyści, wędkarze, sportowcy mogli wspólnie korzystać z jezior powiatu 

waleckiego. Zaproponował, by przestrzeganiem zapisów powyższej uchwały zajęła się 

policja, WOPR, Straż Rybacka i np. PZMOT, Wydział Ochrony Środowiska, Rolnictwa i 

Leśnictwa Starostwa Powiatowego w Wałczu oraz podobne wydziały urzędów gmin Powiatu 

Wałeckiego. 

 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Poinformował, iż nadzór nad przestrzeganiem zapisów uchwały Nr XIII/ 105 /2012 Rady 

Powiatu w Wałczu w sprawie zakazu używania jednostek pływających napędzanych 

silnikami spalinowymi lub niektórych ich rodzajów na zbiornikach powierzchniowych wód 

stojących oraz wodach pływających Powiatu Wałeckiego sprawowały będą WOPR i policja, 

które to powinny sobie z powyższym dobrze poradzić. Dodał, iż przestrzeganie zakazu 

używania jednostek pływających napędzanych silnikami spalinowym na zbiornikach 

powierzchniowych wód stojących oraz wodach pływających Powiatu Wałeckiego nie 

powinno dostarczać zbyt dużo problemów. 

 

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Zapytał od kiedy będzie sprawowany nadzór nad przestrzeganiem zapisów wyżej cytowanej 

uchwały? 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Zapisy uchwały Nr XIII/ 105 /2012 Rady Powiatu w Wałczu w sprawie zakazu używania 

jednostek pływających napędzanych silnikami spalinowymi lub niektórych ich rodzajów na 

zbiornikach powierzchniowych wód stojących oraz wodach pływających Powiatu Wałeckiego 

obowiązują już od 21 czerwca br. Policja już nadzoruje akweny i egzekwuje przestrzegania 

zapisów powyższej uchwały, ponadto zmusza do opuszczenia akwenów osoby będące pod 

wpływem alkoholu na obiektach pływających.  Osoby nietrzeźwe będą karane, natomiast ich 

obiekty pływające usuwane z akwenów do poszczególnych jednostek GOPR w 

Drzewoszewie, Wałczu i w Zdbicach. Zaznaczył, iż odnośnie nowego obowiązku prawnego 

nałożonego na powiat, dotyczącego bezpieczeństwem na obszarach wodnych prowadzone 

będą rozmowy z WOPR i podpisane stosowne umowy odnośnie usuwania jednostek 

pływających z obszarów wodnych położonych na terenie powiatu wałeckiego.  
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Ad pkt 20 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

 

Tadeusz Węgrzynowski 

Złożył do Zarządu Powiatu wniosek o sporządzenie informacji dotyczącej wszystkich jezior 

zlokalizowanych na terenie powiatu wałeckiego. Zaznaczył, iż powyższa ma zawierać dane 

dotyczące inwentaryzacji własnościowej jezior, inwentaryzacji budowli i urządzeń wodnych 

oraz informacje o użytkownikach (dzierżawcach) jezior ( kto dzierżawi, w jakim celu i do 

kiedy?). Powyższe pozwoli Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu zająć się 

rzeczywistym rozwojem turystyki, jako „przemysłu” na terenie powiatu wałeckiego bogatego 

w jeziora i lasy. 

 

 

Bogdan Białas 

W pierwszej kolejności poinformował, iż do Stanowiska ds. Obsługi Rady Powiatu  wpłynął 

e-mail od Koalicji Polska Wolna od GMO  w formie apelu o poparcie Listu Otwartego w 

sprawie badań nad paszami z GMO. Przypomniał, iż Rada Powiatu poprzedniej kadencji 

zajmowała się tematyką upraw organizmów zmodyfikowanych genetyczne i podjęła uchwałę 

Nr XXXVIII/288/2010 z dnia 28 października 2010 r. w sprawie oświadczenia w przedmiocie 

ogłoszenia województwa zachodniopomorskiego strefą wolną od GMO. Postanowił, iż 

powyższy list przekaże Przewodniczącemu Komisji Rozwoju Gospodarczego celem 

rozpatrzenia przez Komisję. (Apel o poparcie listu otwartego w sprawie badań nad paszami z 

GMO stanowi załącznik nr 39 do protokołu). 

Następnie poinformował, iż mieszkańcy i turyści miejscowości Drzewoszewo zwrócili się do 

niego z prośbą o nagłośnienie sprawy dotyczącej rezerwatu przyrody Jeziora Wielki Bytyń, ze 

względu na działania zmierzające do ograniczenia społeczeństwu  możliwości korzystania z 

jeziora. Dużo mówi się o tym, że samorządy terytorialne powinny inwestować w turystykę i 

czynić starania o to, by jak najwięcej turystów odwiedzało ich treny. Tymczasem w 

przypadku rezerwatu przyrody Jeziora Wielki Bytyń od kilku miesięcy można zaobserwować 

działania Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Szczecinie zmierzające do 

ograniczenia dostępu turystów i społeczności lokalnej do jeziora, głównie polegające na: 

ograniczeniu ilości łodzi, czy też miejsc w których można wchodzić do wody (miejsc 

wędkowania), wprowadzenie ograniczonego czasu żeglowania. Zdaje sobie sprawę, że dobra 

przyrody trzeba chronić, by nie przyczynić się do ich degradacji. Niemniej restrykcyjne 

zakazy uniemożliwią rozwój miejscowości zlokalizowanych w granicach rezerwatu, gdyż 

turyści przestaną w te tereny przyjeżdżać. Następnie zwrócił uwagę na niewłaściwe działania 

strażnika ochrony przyrody, który karze wędkarzy za łowienie w niedozwolonych obszarach 

jeziora, czy też za dokarmianie ryb, w momencie gdy do wędkarzy nie docierają żadne 

wytyczne odnośnie tego, w których miejscach można łowić ryby i że istnieje zakaz ich 

dokarmiania. Nie powinno być takich sytuacji, w których wędkarzom sprzedawane są 

pozwolenia bez jednoczesnego wskazania punktów, w których można łowić ryby czy 

informacji o ustalonych zakazach. Ponadto zwrócił uwagę, iż strażnik kontroluje wędkarzy 

używając do tego starej łodzi motorowej, w momencie gdy na jeziorze ustanowiono strefę 

ciszy. Problemem nie są wędkarze, którzy wędkarstwo uprawiają z zamiłowania jako hobby, 

lecz kłusownicy powodujący wielkie spustoszenia fauny, z którym to właśnie powinno się 

walczyć. Tymczasem wędkarze przekazali mu informacje, że Gospodarstwo Rybackie 

zarzuca sieci tam, gdzie nie można tego robić, a sami ścigają wędkarzy za łowienie w 

niedozwolonych miejscach. Dodał, iż nie będzie już przekazywał innych informacji tzw. 

plotek, jakie usłyszał, w które nie chce mu się wierzyć, że prądem naganiają do sieci ryby. 
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Reasumując oświadczył, iż jeżeli pragniemy rozwoju turystyki w powiecie, nie możemy go 

ograniczać. 

Wobec powyższego złożył do Zarządu Powiatu wniosek o podjęcie działań mających na celu 

ograniczenie restrykcyjnych zakazów na obszarze rezerwatu Jeziora Wielki Bytyń, 

jednocześnie nie naruszając tym samym dóbr przyrody, by był on bardziej przyjazny dla 

turystów i społeczności lokalnej. 

 

 

O godzinie 14
40

 obrady XV sesji Rady Powiatu opuścił radny Janusz Różański. 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Poinformował, iż  odbyło się kilka spotkań konsultacyjnych Regionalnego Dyrektora 

Ochrony Środowiska w Szczecinie z lokalną społecznością, w związku  

z przystąpieniem RDOŚ do opracowania projektu planu zadań ochronnych dla rezerwatu 

Jeziora Wielki Bytyń, położonego na terenie gmin: Mirosławiec, Tuczno, Wałcz. W 

konsultacjach udział wzięli przedstawiciele zainteresowanych samorządów gminnych oraz 

instytucji zrzeszonych i funkcjonujących od wielu lat w ramach rezerwatu. Dzięki 

powyższym udało się kilka spraw pozytywnie rozstrzygnąć. Oznajmił, iż dyskusja na temat 

rezerwatu nie jest jeszcze zamknięta. Wyraził nadzieję, iż uda się jeszcze wypracować wiele 

aspektów istotnych dla ochrony rezerwatu, ale i dla społeczności lokalnej oraz turystów. 

Wyraził nadzieję, że prace nad planem zadań ochronnych dla rezerwatu Jeziora Wielki Bytyń 

dobiegają już końca i że jego ostateczny kształt satysfakcjonował będzie wszystkie 

zainteresowane podmioty. Na zakończenie oświadczył, iż podejmie stosowne kroki co do 

postępowania strażnika przyrody i zrobi wszystko, by wędkarze mogli spokojnie uprawiać 

swoją dziedzinę sportu.   

 

 

Tadeusz Węgrzynowski 

Wyraził pogląd, iż najlepszym sposobem na rozwój wędkarstwa w powiecie jest zarybianie 

jezior. Obecnie powyższy proces można nazwać „pseudo zarybianiem”, jest jedynie 

pozorowaniem zarybiania.  Radziłby skorzystać z doświadczeń stosowanych na Zachodzie, 

gdzie zarybianiem nie zajmują się dzierżawcy jezior, ale ichtiolodzy posiadający wiedzę  

w tym temacie. 

 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XV sesję  

Rady Powiatu o godzinie 14
50

. 

 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

 

 

Protokołowała:                                                            

 

Inspektor ds. obsługi                                                      Przewodniczący Rady Powiatu 

   Rady Powiatu  
 

       Anna Siwiec        Bogdan Białas 


